Разработка внеклассного мероприятия
 по английскому языку 

Intellectual Marathon « Improve Your English! »
Форма проведения: игра-соревнование (интеллектуальный марафон)
Цели мероприятия: Развивать неподготовленную речь учащихся; развивать креативные  способности учащихся; воспитывать интерес к изучению предмета; обобщить страноведческие знания учащихся, полученные на уроках английского языка.
Задачи:
Образовательные: В ходе творческой, самостоятельной, индивидуальной и групповой работы закрепить знания учащихся по изученным темам («Животные», «Числительные», «Магазин», «СК Великобритании и Северной Ирландии» и др.) и расширить общий кругозор.
Развивающие: Развивать умение работать в коллективе и принимать совместное решение; развивать положительные личностные качества (ответственность, доброжелательность, чувство взаимопомощи); развивать и тренировать внимание, память, мышление.
Воспитательные: Воспитывать уважение к культуре своей страны и стран изучаемого языка.
МТО: Компьютер, колонки, мультимедийный проектор, программы обеспечения. 

Видео презентация: сопровождение мероприятия
Ход действий при организации и проведении мероприятия:
Первый этап. Подготовительный.

1. Подбор и разработка заданий марафона;
2. Создание презентации;

3.  Выбор участников мероприятия;

4. Оформление  кабинета 
Второй  этап. Ход мероприятия.

I   Оргмомент.  Приветствие ведущего.

Quiz-master: Good afternoon, children and our guests! I’m very glad to see you here. Now we shall organize a competition called “Intellectual Marathon”. Two teams will take part in a game of the most quick-witted and the cleverest. It’s time to introduce. Who is the captain of the 1st team?
(Здравствуйте, ребята и гости мероприятия. Рады вас приветствовать! Мы начинаем состязание - интеллектуальный марафон - «Усовершенствуй свой английский». В марафоне будут принимать участие две команды самых остроумных. Сейчас время представиться. Кто капитан первой команды?)
P1: I’m the captain of the team. The name of our team is “Erudites”. 
Quiz-master: Who is the captain of the 2nd team? (Кто капитан второй команды?)

P2: I’m the captain of the team. The name of our team is “Optimists”. 
(Состав команд, их названия определяются заранее).

Quiz-master: Today all of you have a good chance to improve your English during the game. We have invited a competent jury to count the points. The members of our jury are Босак Н.Н  our headmaster, Оскома И.В school psehologist, Данченко Л.Н. English  teacher  …
(Сегодня у всех вас есть хороший шанс усовершенствовать и показать свои знания по английскому языку. Мы пригласили компетентное жюри, это  Босак Н.Н,Оскома И.В.Данченко Л.Н.…...)

Now I’m going to teach you how to play this game. The game has 8 contests, they are: 
(Сейчас я вас ознакомлю с игрой, она состоит из 8 состязаний, это ……)
1. The ABC game. (Игра-алфавит)
2. A magic 5. (Волшебная пятерка)
3. Parts and wholes. (Части и целые)
4. Proverbs and sayings. (Пословицы и поговорки)
5. Hidden words.(Спрятанные слова)
6. Тongue-twisters. (Скороговорки)
7. The right choice. (Правильный выбор)
8. Inventions and discoveries. (Изобретения и открытия)
Well, I wish you success. Be active and honest! Remember 3 steps to success:
(Ну, желаем вам удачи! Будьте активны и честны! Запомните 3 шага к успеху.. )

a) Order. (порядок)
b) Reserve. (сдержанность)
c) Industry. (прилежание)
II  Основной этап.
Quiz-master: And now we come to the 1st contest of the game called “The ABC game”. Kids, you’ll get some letters from the English alphabet. You must put the letters in the right order, so as to get the name of the English-speaking country. You have 1 minute . Each team can get 5 points. Captains of both teams, come to me, please!
(Начинаем с 1 состязания – «игра-алфавит», у вас есть буквы, из которых вам необходимо сложить английское слово – название англо-говорящей страны. У вас есть 1 мин. Капитаны обеих команд, подойдите ко мне .
(Карточки с буквами: 1. Е, N, G, L, A, N, D.        2. A, M, E, R, I, C, A).

Quiz-master: And now we come to the 2nd contest which is called “A magic 5”. Look at the square, each team will take turns in answering questions. You’ll choose any number. Captains will have an opportunity to choose the number…  You can get 5 points for the right answer. You will have 4 min
(Теперь, перейдем ко второму состязанию, которое называется «Волшебная пятерка».  Посмотрите на квадрат, каждая команда выбирает свои вопросы, выбирать вопросы,  дается право капитанам команд .За каждый правильный ответ у вас 5 бал.У вас 4 мин.
Quiz-master Captains ,come to me!
	1
	2
	3
	4

	5
	6
	7
	8

	9
	10
	11
	12


1. Say or sing the English alphabet.(Расскажи или пропой английский алфавит)
2. Name 5 colors. (Назови 5 цветов)
3. Name 5 sorts of vegetables.( 5 названий овощей)
4. Name 5 school subjects. (5 школьных предметов )
5. You’re lucky! You won 5points!(Вы счастливчик, выиграли свободных 5 баллов)
6. Name 5 sorts of fruit. (5 названий овощей)
7. Name 5 sports.( видов спорта)
8. Name 5 professions.(5 профессий)
9. Name 5 things that people wear.(5 названий одежды)
10. Name 5 sorts of transport .(5 названий транспорта)
11. Name 5 English-speaking countries.(5 англо-говорящих стран)
12. Name 5 wild animals.(5 диких животных)
Quiz-master: The 3rd contest is called “Parts and wholes”. We need 1 pupil from each team. You should combine these parts so as to get a popular name. You can get 1 point for each right answer. You have 1 min. Captains come to me please!
(Состязание 3 называется «Половинки и целые». Нам надо по 1 человеку из каждой команды. Вы должны скомбинировать эти имена, так чтоб получить популярное имя. За каждый верный ответ 1 балл ) У вас 1 мин.
1. Mickey                                      a) Claus
2. Mary                                          b) Duck
3. Robinson                                   c) Pooh

4. Peter                                          d) Mouse

5. Donald                                       e) Poppins

6. Winny-the-                                f) Crusoe

7. Santa                                          g) Pan
Quiz-master: Our next contest is called “Proverbs and sayings”. Each team will get a list of words. You should rearrange the words so as to make up a proverb. You have 2 minutes and can get 3 points .
(Наше следующее состязание называется  «Пословицы и поговорки».  Каждая команда получает список слов, ваша задача выставить их в нужном порядке, чтоб у вас получилась английская пословица или поговорка/ У вас 2 мин. И вы можете получить 3 бала. 
Captains come to me please!
1. Better late than never. (Лучше поздно, чем никогда)
2. Two heads are better than one.(Одна голова хорошо, две лучше)
3. East or West home is best. (В гостях хорошо, а дома лучше)
Quiz-master: Attention, please! The 5th contest is called “Hidden words”. Find, please, the animals hiding in the following sentences! You have 1 min.
(Пожалуйста, внимание! Пятое состязание называется «Спрятанные слова».. Найдите, в предложении спрятанное животное. У вас 1 мин.
Example: If  I shout, he’ll hear me.(Fish)    

I. 

1. Close the door at once! (Rat)

2. He’ll come to America tomorrow. (Cat)

II.

1. Do good workers succeed? (Dog)

2. If Roger comes, we’ll begin. (Frog)
Quiz-master: The following task is for the rest . I need 1 pupil from each team. You should read the tongue-twister as quickly as you can 3 times.You have 2 min.
(Следующее задание,  где можно,  немного расслабиться. По одному человеку из каждой команды. Вам надо прочитать как можно быстрее следующие скороговорки. Дается три попытки У вас 2 мин. 
1. Put your head on your bed.

2. Run round the playground.
Quiz-master: The 7th contest is called “The right choice”. It’s very important to make the right choice in our life: the right choice of a color, a hobby, a friend etc. Each team should answer my questions. You’ll get the cards with the letters a, b, c. Choose the right answer and show us the card. You have 5 min.  Captains, come to me.
(Седьмое состязание «Верный выбор», в нашей жизни очень важно сделать правильный выбор… цвета, хобби, друзей…. Каждая команда отвечает на вопросы соответственно, даются три варианта ответов на каждый. У вас 5 мин.
1. The capital of England is a) London b) Paris c) Moscow.

2. London stands a) the Volga b) the Mississippi c) the Thames.

3. The symbol of England is a) a red rose  b) a tulip c) a daffodil.

4. The English flag is a) blue and white b) red and green c) red and white.

5. Golf comes from a) Scotland b) Russia c) the USA.

6. A. Bell invented a) a car b) a telephone c) a plane.

7. Ch. Chaplin was a) an artist b) a composer c) an actor.
8. Cricket comes from a) England b) Italy c) France.

9. “Robinson Crusoe” was written by a) Lewis Carroll b) Daniel Defoe  c) Alan Milne.

10. The traditional Christmas meal in England is a) roast turkey b) fish and chips c) porridge.

Quiz-master: One more contest. It’s called “Inventions and discoveries”. You should answer my questions. The team which answer is correct wins. You can get 1 point for each right answer. You have 3 min/ Captains come to me
(И еще одно, последнее состязание «Изобретения и открытия».  Вам необходимо отвечать на вопросы. Команда которая имеет верный ответ –выигрывает. Получает 1 балл за каждый верный ответ.У вас 3 мин.
1. Who invented the telephone? ( Al. Bell)

2. Who discovered America? ( Ch. Columbus)

3. Who invented the car? ( H. Ford)

4. Who created Donald Duck? ( W. Disney)

5. Who discovered Australia? ( J. Cook)

6. Who was the 1st man in space? ( Y. Gagarin)
1.Кто изобрел телефон;

2. Кто открыл Америку; 

3. Кто изобрел автомобиль;

4. Кто создал Дональда Дака;

5. Кто открыл Австралию;

6. Первый человек в космосе.

III   Подведение итогов игры.

Quiz-master: Friends, do you like music? Listen to the song. 
Our jury will add up the score of the game.
(Предлагаем вам послушать музыку, а жюри тем временем подсчитает  наши результаты)
Третий  этап (заключительный).  Выступление членов жюри по итогам марафона.
Jury: The score is … to … in smb’s favour. The team “…” is the winner.
(Счет…. в пользу… Команда …. победила.)

(Победителям игры ставятся в журнал отличные оценки и выдаются поощрительные призы).

Приложение

Учетная карточка команд

	Название конкурса
	Эрудиты
	Оптимисты
	Максимальное кол-во баллов за конкурс

	The ABC Game
	
	
	5

	A Magic Five
	
	
	30

	Parts and Holes
	
	
	7

	Proverbs and Sayings
	
	
	3

	Hidden Words
	
	
	10

	A Tongue-twister
	
	
	5

	The Right Choice
	
	
	10

	Inventions and Discoveries
	
	
	6

	Итого:
	
	
	


Задания распределены для двух команд

Задание 1
                                                Задание 1

A, Е, D, N, G, L, N                                 C, A, R A, M, E, I 
Задание 2

	1
	2
	3
	4



	5
	6
	7
	8



	9
	10
	11
	12




Задание 2

	1
	2
	3
	4



	5
	6
	7
	8



	9
	10
	11
	12




Задание 3
1. Mickey                                      a) Claus
2. Mary                                          b) Duck
3. Robinson                                   c) Pooh

4. Peter                                          d) Mouse

5. Donald                                       e) Poppins

6. Winny-the-                                f) Crusoe

7. Santa                                          g) Pan
Задание 3
1. Mickey                                      a) Claus
2. Mary                                          b) Duck
3. Robinson                                   c) Pooh

4. Peter                                          d) Mouse

5. Donald                                       e) Poppins

6. Winny-the-                                f) Crusoe

7. Santa                                          g) Pan
Задание 4
1. Than/ never/ better/ late
2. Heads/ are/ two/ better/ one/ than
3. Or/ East/ West/ is/ best/ home
Задание 4
1. Than/ never/ better/ late
2. Heads/ are/ two/ better/ one/ than

3. Or/ East/ West/ is/ best/ home
Задание 5
Example: If  I shout, he’ll hear me.(Fish)    

1. Close the door at once! (Rat)

2. He’ll come to America tomorrow. (Cat)
Задание 5
Example: If  I shout, he’ll hear me.(Fish)    
1. Do good workers succeed? (Dog)

2. If Roger comes, we’ll begin. (Frog)
Задание 6
Put your head on your bed.

Задание 6
Run round the playground.
Задание 7
1. The capital of England is a) London b) Paris c) Moscow.

2. London stands a) the Volga b) the Mississippi c) the Thames.
3. The symbol of England is a) a red rose  b) a tulip c) a daffodil.

4. The English flag is a) blue and white b) red and green c) red and white.

5. Golf comes from a) Scotland b) Russia c) the USA.

6. A. Bell invented a) a car b) a telephone c) a plane.

7. Ch. Chaplin was a) an artist b) a composer c) an actor.

8. Cricket comes from a) England b) Italy c) France.

9. “Robinson Crusoe” was written by a) Lewis Carroll b) Daniel Defoe  c) Alan Milne.

10. The traditional Christmas meal in England is a) roast turkey b) fish and chips c) porridge.
Задание 7
1. The capital of England is a) London b) Paris c) Moscow.

2. London stands a) the Volga b) the Mississippi c) the Thames.
3. The symbol of England is a) a red rose  b) a tulip c) a daffodil.

4. The English flag is a) blue and white b) red and green c) red and white.

5. Golf comes from a) Scotland b) Russia c) the USA.

6. A. Bell invented a) a car b) a telephone c) a plane.

7. Ch. Chaplin was a) an artist b) a composer c) an actor.

8. Cricket comes from a) England b) Italy c) France.

9. “Robinson Crusoe” was written by a) Lewis Carroll b) Daniel Defoe  c) Alan Milne.

10. The traditional Christmas meal in England is a) roast turkey b) fish and chips c) porridge.

Задание 8
1. Who invented the telephone? (                         )
2. Who discovered America? (                     )

3. Who invented the car? (                   )

4. Who created Donald Duck? (                   )

5. Who discovered Australia? (                    )

6. Who was the 1st man in space? (                     )
Задание 8
1. Who invented the telephone? (                         )
2. Who discovered America? (                     )

3. Who invented the car? (                   )

4. Who created Donald Duck? (                   )

5. Who discovered Australia? (                    )

6. Who was the 1st man in space? (                     )
“Erudites”
“Optimists”
   J u r y
   J u r y
